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Každý z pořadatelů MZ se potýká více či méně s několika základními problémy. 
 
1. Peníze do soutěží 
Oproti národním závodům všech tipů jsou výše dotací a počet vyplácených cen na MZ dány pravidly 
FEI. Také FEI sazebník poplatků za pořádání MZ je zajímavé čtení. U nás je možné za rozumných 
podmínek mírného prodělku či mírného zisku pořádat dlouhodobě pouze CSI*, protože CSIO nebo CSI 
dvě a vice hvězd pořadatele natolik finančně vyčerpá, že si ztráty na takovýchto podnicích nemůže 
v několika letech po sobě dovolit. 
V našich médiích byla již mnohokrát přetřásána možnost (spíše nemožnost) pořadatelů sehnat 
sponzory do soutěží. Všeobecný zájem o reklamní prostor v jezdectví u velkých firem není, a když už 
se někdy takový sponzor najde, tak jedině ve velmi blízkém okolí nějakého jezdce nebo chovatele a to 
stejně vždy pouze na omezenou dobu. 
Drobní sponzoři jednotlivých soutěží, přesto že jsou velmi důležití, věnující své prostředky za 
prezentaci svých výrobků či služeb to nezachrání. Postupně se tedy dostáváme k hlavnímu 
finančnímu problému. Průměrný rozpočet na naše CSI* je okolo 1.5 mil. Korun a to si při této částce 
nemůžeme nijak „vyhazovat z kopýtka“. U závodů, ve kterých není sponzorsky stoprocentní krytí 
finančních cen, je každý pořadatel závislý na počtu přihlášených koní.  
 
2. Přihlášky 
Přihlašovací morálka soutěžících je v naší zemi bohužel katastrofální, jmenovité přihlášky domácích 
jezdců na MZ zpravidla nepřicházejí a definitivní i s více jak týdenním zpožděním. Pro mne osobně 
bylo období přihlášek každý rok velmi stresující a do posledního týdne před závody jsem nevěděla, 
zda jsou uskutečnitelné. 
 
3. Souběh termínů 
Každý  pořadatel MZ musí termín svých závodů hlásit v srpnu předchozího roku. Bohužel kalendář 
národních závodů vzniká až ke konci roku a nikoho ze schvalujícího orgánu nezajímá případný souběh 
termínů. Minimálně významné závody jako jsou oblastní mistrovství nebo závody se soutěžemi 
stupně ST by se podle mého názoru neměli v nahlášeném termínu MZ  schvalovat. Mezinárodní 
závody přeci jenom nejsou tak často a při již několikaleté absenci CSIO by jejich pořádání měla ČJF 
spíše podpořit. 
V letošním roce bohužel došlo k fatálnímu souběhu termínu se závody u našich nejbližších sousedů. 
Na těchto závodech startovalo více než 100 koní českých jezdců a většina slovenských jezdců, kteří 
byli pravidelnými účastníky našeho CSI. 
 
4. Kolbiště 
V případě zájmu účastníků o start na CSI v Hradci Králové hraje významnou roli také travnatý povrch 
kolbiště a kvalita opracoviště. Kolbiště v Hradci je sice jedno z nejlepších travnatých kolbišť v ČR ale 
přesto již jezdci o start na trávě ztrácejí zájem.  
 
Celkem tedy shrnuto a potrženo, malý počet přihlášených koní a z toho vyplyvající finanční nedostatek 

donutil náš organizační výbor po patnácti ročnících zrušit mezinárodní závody.  

  
 


